
 

 

Update augustus 2023 

Duurzaamheid 
 
Een van de belangrijkste thema's voor Boat Bike Tours is duurzaamheid.  
 
Als we het over duurzaamheid hebben, gaat het niet alleen over onze ecologische voetafdruk.  
 
Het gaat ook over onze relaties en onze plaats in de samenleving. 
• Duurzame relaties, wij houden van en geloven in lange termijn relaties in plaats van quick 

wins. Dit geldt voor onze leveranciers, rederijen, distributiepartners en natuurlijk ons 
eigen team. 

• Duurzame positionering in de samenleving is belangrijk, nu toerisme meer druk legt op 
steden als Amsterdam, Cochem en Brugge, nemen wij onze gasten graag mee weg van de 
hot spots naar meer rustige en onbekende plekken. Wij willen graag dat onze gasten in 
contact komen met de lokale bevolking om internationaal begrip te bevorderen. 

 
In deze paragraaf van het strategisch plan beperken we ons tot de ecologische voetafdruk.  
 

Onze strategie 
Sinds 2018 was onze strategie: meten - verminderen - compenseren. De nieuwe strategie is 
verminderen - verminderen - verminderen.  

Het is onze stellige overtuiging dat we onze voetafdruk in de nabije toekomst drastisch 
moeten verminderen. In de eerste plaats is het onze maatschappelijke verantwoordelijkheid. 
Maar we zullen ook moeten voldoen aan nationale en Europese regelgeving. Bovendien zullen 
gasten in toenemende mate kiezen voor een duurzame vakantie. 

Deze ambitie geldt in de eerste plaats voor ons Boat Bike Tours-merk/vloot. Maar uiteindelijk 
zullen alle schepen in de branche de duurzaamheidsdoelstellingen moeten halen. Voor 
sommige schepen zal de overgang sneller gaan, terwijl het voor andere schepen meer tijd zal 
kosten. Bovendien, omdat dit een uitdaging voor de hele bedrijfstak is, zal Boat Bike Tours 
100% van onze know-how delen met onze concurrenten. 

Europese en nationale regelgeving 
Dat we gezamenlijk onze ecologische voetafdruk moeten en willen verminderen is duidelijk. In 
2015 werd in het klimaatverdrag van Parijs de ambitie uitgesproken om de opwarming van de 
aarde tot 1,5 graad te beperken. In 2020 werd dit doel overgenomen en uitgewerkt in de 
Europese Green Deal. Momenteel werken diverse overheden aan een green deal voor de 



binnenvaart. Daarin vastgelegde ambities zijn ook voor onze vloot van toepassing. Stip op de 
horizon is daarbij is een emissieloze binnenvaartsector in 2050. 

 
De Nederlandse overheid is bezig met het ontwikkelen van het binnenvaart emissielabel. Het 
ministerie spreekt over een verplicht B label in 2030, wat een CO2 reductie van 67% zou 
vereisen. Men streeft ernaar om in 2030 een klein deel van de vloot te hebben omgebouwd 
naar accu-elektrisch en naar waterstof. Het overgrote deel van de vloot zal het verlagen van de 
emissie moeten bereiken door het overschakelen naar schonere, hernieuwbare brandstof. 

Green Award  
De gemeente Amsterdam heeft voor het reserveren van diverse ligplaatsen al in 2022 de 
Green Award verplicht gesteld. Per 1 juli 2024 gaat deze verplichting ook gelden aan de 
ligplaats aan het Tolhuis en is alleen de Minervahaven nog vrijgesteld van deze verplichting. De 
verwachting is dat steeds meer havens Green Award verplicht zullen stellen. In oktober 2023 
komt de Green Award met voor hotelschepen aangepaste eisen. Er zal dan meer aandacht zijn 
voor de hotelfunctie. 

 

Doelstellingen schepen BBT 
• Alle schepen die van/naar Amsterdam varen moeten in 2025 een 'Green Award' of 

“Emissielabel Binnenvaart” hebben (afhankelijk van de eisen van Haven Amsterdam en de 
overheid). 

• CO2-reductie (vlootniveau) ten opzichte van 2019 (243 kg CO2 per gast): 
o 30% tegen 2027 (per schip minimaal 20%) - 170 kg CO2 per gast 
o 50% tegen 2031 (per schip minimaal 40%) - 122 kg CO2 per gast 
o 70% tegen 2036 (per schip minimaal 60%) - 75 kg CO2 per gast 
o (wegens lage bezetting 2020: 314 kg / 2021: 318 kg / 2022: 310 kg CO2 per gast) 

Bovenstaande reductie-doelen gelden voor het totale product (activity-based): 
o Aan boord 
o Onderweg tijdens de tours (inclusions) 
o Kantoor 
o Exploitatie van derden (3rd partijreizen, attracties, touringcarbedrijven enz.) 

 

Een volledig netto nulbedrijf voor schepen is de komende 15 jaar niet haalbaar. De drastische 
vermindering met 70% is zeer ambitieus maar haalbaar. 

Bovenstaande doelen zijn alleen haalbaar: 

• Als alle belanghebbenden nauw samenwerken 
• Als overheidssubsidies beschikbaar blijven 
• Als gasten bereid zijn meer te betalen voor hun reis 
• Als de technologie zich verder ontwikkelt (vooral de batterijtechnologie) 
• Als alternatieve brandstoffen (GTL & HVO) op grotere schaal beschikbaar worden 
 

Als de omstandigheden veranderen, zullen wij onze duurzaamheidsdoelstellingen moeten 
aanpassen 

Ondertussen gaan we door met het compenseren van de resterende CO2-voetafdruk.  



Sinds 2021 steunden we het project van Justdiggit in Kenia met het graven van circa 6800 
waterbunds. Hiermee is circa 10.500 ton CO2 onttrokken. Vanaf 1 juli 2023 steunen we het 
FMNR project van Justdiggit: In Centraal Tanzania wordt gewerkt om circa 26.000 gekapte 
boomstronken weer uit te laten groeien tot volwaardige bomen. Ook zijn we CO2 partner 
geworden van Trees-for-all. Met beide non-profit organisaties hebben we een overeenkomst 
tot en met 2025.  

Voor elk schip eigen, passende oplossingen 
In de transitie naar een duurzame, betrouwbare en betaalbare bedrijfsvoering is er geen 
universeel passende oplossing. Er is niet één standaardtechniek of -concept dat direct leidt tot 
de gewenste oplossing. Voor elk schip en elke eigenaar is de situatie anders. Om de 
energietransitie succesvol te maken, zijn maatregelen ‘op maat’ nodig.  

Om voor elk schip een passende set van maatregelen te formuleren werkt BBT op dit moment 
samen met J & J Nautical projects. Een aantal schepen wordt bezocht wat zal resulteren in een 
advies op maat. 

Daarnaast werkt de BBZ aan een soort routekaart met maatregelen en prijskaartjes wat het 
de ondernemer gemakkelijk moet maken keuzes te maken. In deze routekaart zal aandacht 
besteed worden aan technische maatregelen, maar ook aan mogelijke aanpassingen op het 
gebied van de catering.  

En er wordt op veel schepen al heel veel gedaan (ook buiten de Mienskip). We zullen deze 
kennis opvragen en op een platform delen. 

Hoe kunnen we onze voetafdruk kleiner maken? 
Bij het beantwoorden van deze vraag maken we onderscheid in de volgende zaken: 

1. Reduceren van uitstoot voortstuwing 
2. Reduceren van uitstoot hotelbedrijf 

• Reduceren uitstoot generatoren 
• Reduceren van uitstoot kopschroef i.c.m. reduceren uitstoot generatoren 
• Reduceren van impact voedsel en drank 
• Reduceren van plastic afval 
• Werken aan een duurzame oplossing t.a.v. afvalwater 

 

Reduceren van uitstoot voortstuwing 
Ongeveer de helft van de voetafdruk van de schepen wordt veroorzaakt door de 
voortstuwing. Reductie van de emissie veroorzaakt door voortstuwing zal daarom een grote 
impact hebben. 
• In verhouding tot de reguliere binnenvaart en cruisevaart varen onze schepen maar een 

beperkt aantal uren per dag, waardoor de emissies verhoudingsgewijs laag zijn. Toch is nog 
minder varen door het aanpassen van routes wellicht een bruikbaar instrument. BBT is al 
bezig met het aanpassen van enkele routes, waarbij het natuurlijk belangrijk is dat we niet 
inleveren op de kwaliteit van de reis. 

• Vaargedrag is een hele belangrijke factor in het verbruik van brandstof. Het trainen van 
varend personeel en het installeren van flowmeters kan veel besparen. 

• Het installeren van een moderne motor (Stage V of Euro 6) reduceert de uitstof van 
stikstof en fijnstof aanzienlijk. CO2 reductie is beperkt, maar kan oplopen tot 85% door 
het overschakelen op HVO. Voor het installeren van dit soort motoren is jaarlijks beperkt 
subsidie beschikbaar. 



• Een andere optie is het installeren van een nabehandelingssysteem. Ook hiervoor is 
subsidie beschikbaar, maar ook hiervoor geldt dat deze maatregel vooral gericht is op 
reductie van stikstof en fijnstof.  

• Ook met een oude motor lijkt het mogelijk over te schakelen naar HVO als brandstof. In 
de praktijk wordt daar nu ervaring mee opgedaan. 

• Tenslotte is het mogelijk te kiezen voor een dieselelektrische aandrijving. Ook daarvoor is 
jaarlijks beperkt subsidie beschikbaar. Uit praktijkvoorbeelden blijkt dat deze kostbare 
techniek op dit moment alleen voldoet op niet te zware schepen, die korte, vaste 
trajectenvaren met goede oplaadfaciliteiten. Voor onze vloot nog toekomstmuziek. 

 
Reduceren van uitstoot hotelbedrijf 
Ook ongeveer de helft van de voetafdruk van de schepen wordt veroorzaakt door het 
hotelbedrijf. Dit is onder te verdelen in de volgende punten: 

• Reduceren uitstoot generatoren 
• Reduceren van impact voedsel en drank 
• Reduceren van plastic afval 
• Werken aan een duurzame oplossing t.a.v. afvalwater 

 
• Reduceren uitstoot generatoren 

• Aanpassen vaarroutes kan ook hierin van belang zijn. B.v. ligplaatskiezen met 
goede walstroomfaciliteiten. Daar waar die faciliteiten niet zijn zullen we 
samen met BBZ in gesprek gaan met havens. 

• Bewustwording en gedrag crew en gasten, b.v. door een kleinere generator te 
laten lopen als dat voldoende stroom genereert. En gasten en bemanning 
instructie geven over het gebruik van airco’s, ijsmachines, fornuizen, etc. 

• Besparen door energie slurpende oude apparaten (b.v. koelkasten) te 
vervangen door energiezuinige exemplaren. 

• Diverse isolatie maatregelen treffen zodat er minder stroom nodig is 
(Energielabel zoals bij huizen). 

• Gebruik van systemen voor warmte en koude terugwinning. 
• Accu set instaleren zo mogelijk i.c.m. zonnepanelen, zodat generatoren 

aanzienlijk minder draaien. Dan mogelijk ook formaat generatoren aanpassen. 
• Ook generatoren laten draaien op HVO 

 

• Reduceren van uitstoot kopschroef i.c.m. reduceren uitstoot generatoren 
Een interessante insteek kan zijn om de (vaak oude) dieselmotor van de kopschroef te 
vervangen door een elektromotor die de elektriciteit haalt uit een flink accupakket. Dit 
accupakket kan dan ook dienen om piekspanningen in het hotelbedrijf op te vangen, 
zodat kan worden volstaan met een kleinere, schonere generator. Samen met J & J 
Nautical Projects zullen we dit idee uitwerken en onderzoeken of voor een dergelijke 
aanpassing subsidie kan worden verkregen. 

 
• Reduceren van impact voedsel en drank 

De F&B-component is 15-20% van onze voetafdruk. We berekenden 50kg CO2 per 
gast per week. NetZero zal nooit mogelijk zijn, maar snelle resultaten zijn mogelijk, de 
maximale reductie is 15%. 
Op basis van een uitgebreid onderzoek (masterscriptie) van Franziska Maas in 2022 (ca 
1500 gasten namen deel) hebben we de volgende conclusies: 



- Onze gasten zijn bereid bij te dragen aan een duurzamer beleid en daar zelf iets 
voor te doen 

- Heb een positieve houding ten opzichte van vegetarische maaltijden 
- Gasten geven de voorkeur aan regionaal en seizoensgebonden voedsel 
- Willen informatie over herkomst en ingrediënten 
 
Op basis van deze conclusie is een Cateringrichtlijn uitgevoerd en gedeeld in de 
Mienskip: 

- Maximaal 42 kg voetafdruk per gast per week (vermindering van 8 kg CO2) 
- Minimaal 2 vegetarische maaltijden per week 
- Minimaal 1 diner met vis of lokaal geproduceerd vlees 
- Maximaal 3 diners bestaande uit rund-, lams- of varkensvlees 
- Minder stapsgewijs vlees bij het ontbijtbuffet (evenveel kaasopties als vleesopties) 

 
• Reduceren van plastic afval 

Iedereen in de Mienskip moet samenwerken om plastic afval te verminderen. 

• Werken aan een duurzame oplossing t.a.v. afvalwater 
Wij moeten de mogelijkheden aan boord of aan de wal beter onderzoeken en met BBZ 
overleggen om een strategie voor dit onderwerp uit te stippelen. 

BBT ondersteunt ondernemers 
We weten dat veel ondernemers al druk bezig zijn om maatregelen te nemen. Veel van die 
maatregelen brengen naast extra inspanning soms ook extra kosten en extra investeringen 
met zich mee. BBT wil ondernemers hierbij ondersteunen. Uiteindelijk zullen de gasten de 
kosten voor de transitie moeten betalen. 

BBT verhoogt de prijzen van alle reizen de komende 5 jaar met € 10 per passagier om op die 
manier een ‘groenfonds’ te creëren waaruit ondernemers ondersteund kunnen worden.  

Zo is het plan om extra kosten bij overschakelen op HVO (forse CO2 reductie) uit het fonds te 
financieren. Maar omdat voor sommige schepen het behalen van een Green Award een eerste 
vereiste is (zie ambitie BBT: Green Award voor schepen die vanaf Amsterdam varen per 2025) 
zal er ook een kleine vergoeding worden betaald aan schepen die om die reden besluiten over 
te schakelen naar GTL.  

Voorlopig komen de volgende CO2 reducerende maatregelen voor een vergoeding in 
aanmerking: 

• Volledige overschakeling op GTL 
• Volledige overschakeling op HVO50 
• Volledige overschakeling op HVO100 

 
Verder zal BBT de ondernemers ondersteunen met het verstrekken van extra 
voorschotten/leningen voor het realiseren van structurele uitstoot verlagende maatregelen 
zoals het plaatsen van accu’s en zonnepanelen. 

Overleg op diverse niveaus 
Met de Port of Amsterdam zijn we voortdurend in gesprek over ligplaatsen, de verplichting van 
de Green Award op ligplaatsen in het centrum en de voorzieningen (walstroom) ter plaatse. 

BBT is samen met BBZ in overleg met diverse overheden. Doel daarbij is om de specifieke 
mogelijkheden en onmogelijkheden van onze vloot te bespreken om zo de transitie voor 



iedereen mogelijk te maken. Het overleg met BBZ zal gemakkelijker worden nu BBZ gaat 
verhuizen naar ons kantoor op de Aambeeldstraat per 1 oktober a.s. 

BBZ vertegenwoordigt onze belangen op nationaal en Europees niveau. Zij zijn betrokken bij 
de Nederlandse Green Deal en overleggen op Europees niveau o.a. over de 
vuilwaterproblematiek. BBT is ook betrokken bij de Vlaamse Green Deal.  

Zo zorgen we ervoor dat we op de hoogte blijven van alle ontwikkelingen en dat we onze stem 
kunnen laten horen. 

Ervaringen delen 
Opgedane ervaringen moeten worden gedeeld binnen de Mienskip en alle andere 
exploitanten in onze sector. We zullen werken aan een bruikbaar platform. Het realiseren van 
zo’n platform zou de taak kunnen zijn van een stagiair duurzaamheid. 

Stappen 2018-2022 (voor seizoen 2023) 
In 2018 besloten we dat duurzaamheid / onze voetafdrukreductie essentieel is voor de 
toekomst van BBT en onderdeel van onze strategie, we benoemden Margriet Lakeman tot 
duurzaamheidscoördinator. 

• Sinds 2018 zijn we gestopt met het uitgeven van gedrukt foldermateriaal en grootschalige 
direct marketing per post 

• Sinds 2018 meten we samen met gecertificeerde consultant Sea Going Green de 
voetafdruk van alle schepen en kantooroperatie. Ook de voetafdruk van de menu's aan 
boord is berekend door SGG 

• We publiceren sinds 2019 alle voetafdrukrapporten transparant op 
www.boatbiketours.com/sustainability  

• Samen met Justdiggit (project 2021-2023) hebben we de volledige voetafdruk van BBT 
gecompenseerd (op basis van activiteiten). 

• Uitgebreid studentenonderzoek naar de impact van eten en drinken, onze cateringrichtlijn 
is gebaseerd op dit onderzoek. 

 

Stappen 2022-2023 (seizoen 2023) 
• Fiep en Flora hebben een Stage V motor geïnstalleerd en een Green Award verkregen 
• Diverse schepen investeerden in accu’s en/of zonnepanelen  
• Poseidon en De Willemstad hebben op basis van gebruik GTL een Green Award verkregen 
• De Willemstad en De Amsterdam werken aan het omschakelen naar GTL op zo kort 

mogelijke termijn 
• Magnifique II en Fluvius werken aan het omschakelen naar GTL op zo kort mogelijke 

termijn 
• Nieuwe cateringrichtlijn is van kracht (2 vegetarische maaltijden per reis, minder vlees, 

maximale voedselvoetafdruk van 42 kg per gast per week) 
• Samen met J&J Nautical Projects worden strategieën voor CO2-reductie voor 

verschillende schepen (op maat gemaakte quick scan) ontwikkeld. 
• In het proces om in 2023 het Travellife-certificaat te verwerven (SUS Tours), zijn alle 

clusters bij dit proces betrokken. 
• We gaan actief alle havens benaderen om te verzoeken voor laadstations   
• Vervolg geven aan de projectgroep Sustour om blijvende gedragsverandering te 

bewerkstelligen.   
• Voortgang Justdiggit evalueren en nadenken over vervolg   
• Mogelijkheden tweede offsetpartner (Trees for all) verder onderzoeken   
• Meer aandacht voor online data opslag: maandelijkse opruiming van de cloud   



• Intern programma in de Mienskip om iedereen bewust te maken van onze strategie zowel 
aan boord als op kantoor 

• We zouden een instrument moeten creëren om beste praktijken met elkaar te delen 
• Vragen over duurzaamheid in enquête opnemen   
• Beter communiceren over Duurzaamheid naar buiten toe 
• 8 kantoormedewerkers volgen basistraining Travelife 
• Na behalen Travelife Award door voor Travelife Certified 

 
Volgende stappen 
Seizoen 2024 

• Lena Maria en Gandalf zullen Stage V motor installeren 
• Een aantal nader te bepalen schepen zullen omschakelen naar HVO 
• Een aantal schepen zal mogelijk ivm behalen GA overschakelen op GTL. 
• BBT zal de schepen die overschakelen op GTL of HVO financiëel ondersteunen uit het 

groenfonds 
• BBT zal groene investeringen ondersteunen met extra voorschotten/leningen 
• De route Cochem-Metz wordt ingekort (minder varen) door gebruik zuiniger vervoer (pilot 

Magnifique III). 
• We zullen samen met BBZ contact zoeken met havens over walstroomvoorzieningen en 

vuilwaterafgifte faciliteiten   
• De cateringrichtlijn zal deel uitmaken van de SLA 2024 van de schepen. Er komt een 

aparte bijlage Duurzaamheid in de overeenkomsten met de schepen. 
• We zullen de consumentenprijs voor alle reizen met EU 10 extra verhogen om de 

inspanningen van rederijen en BBT om de voetafdruk te verkleinen financieel te 
compenseren.   
 

Seizoen 2025 

• Mogelijk inbouw nieuwe motoren met subsidie in de winter 2024-2025 
• Alle schepen met Stage V motoren varen op HVO 
• Alle schepen (die van/naar Amsterdam varen) moeten een Green Award hebben 
 

Seizoen 2026 

• Wij zullen streven naar een pilot met 1 elektrisch aangedreven schip op een 
passende route met voldoende laadstations. 
 

Duurzaamheid ingebed in de organisatie 
Duurzaamheid is een 'Dienst' in de Organisatiestructuur sinds 2022, voordat het een 
onderdeel was van Cluster 1. 

Het team bestaat uit: 

• Margriet Lakeman (duurzaamheidscoördinator) 
• Jossie Verkerk (techniek duurzaamheid, lobby BBZ-coördinatie) 
• Een stagiair zal worden aangesteld 
 

Een deel van de verantwoordelijkheid van dit team is het opnemen van onze 
duurzaamheidsinspanningen in onze marketing. 



 

 


